

DANSK POLITIHUNDEFORENING

Sekretariatet, Hagenstrupparken 3, 8860 Ulstrup

Tlf.: 40610171

E-mail: sekretariat@danskpolitihundeforening.dk



REFERAT

HOVEDBESTYRELSESMØDE

afholdes fredag den 27. september 2024 kl. 09

Ahlmannsparken, Ahlefeldvej 4, 6300 Gråsten

Dagsorden:

1: Meddelelser fra formand

Der er ikke meget nyt. Det er stadig bøvlet, der fylder i mailboksen.

HB-sammensætning fortsætter uændret indtil repræsentantskabsmødet d.2.3.2025, idet der ikke er en suppleant at indkalde for Jan Verner Larsen.

2: Meddelelser i øvrigt (alle)

- Instruktørsamling på Kildegården sidste weekend i januar 2025.
Weekenden afvikles af AU, evt. med Søren som medtovholder qua kontakten til Kildegården.

Der påtænkes at arbejde med 2 nye emner efter ønske fra instruktørerne:
Lydighed og rundering

Lørdag: Martin Knudsen er et emne til lydighed.
Søndag: Vibeke Mølgaard er et emne til rundering.

Jan Skov er tovholder på opgaven ift. indhold og afvikling. Jan tager kontakt til de foreslåede instruktører.

Bo Rasmussen står for forplejningen og hjælpes af de øvrige HB- og udvalgsmedlemmer.

3: Meddelelser fra sekretær

- Indgående post
- Personsager – opfølgning

Område 3 – vedr. samarbejde ml. område og lokalforening ift. medlemskab.

Området har søgt vejledning ved hovedbestyrelsen ift. et svært samarbejde med lokalforening. Området kontaktes med besked om at færdiggøre processen i områderegi.

- Karantæne givet til medlem 31.8.2024. Der er indsendt indsigelser vedr. karantæne. Sagen diskuteres, og der tages endelig beslutning i kommende uge, hvorefter skrivelse udfærdiges og tilsendes medlemmet.
- Vedtægtsændringer – henvendelse vedr. § 13 fra medlem i område 1. Der har været en debat på facebook, der har skabt et behov for at se nærmere ind i ordlyden vedr. den udvidede hundeforsikrings dækning af figuranter. Der et ønske om at ændre vedtægtsens ordlyd. Der skal arbejdes på en passende tekst til vedtægtsændring, og HB imødeser forslag fra medlemmerne. Et forslag til vedtægtsændring kan indsendes ift. det ordinære Repræsentantskabsmøde 2.3.2025.
- Facebook – vedr. salgsopslag.
Der er flere henvendelser vedr. mulighed for salg på hovedforeningens facebookside. Det er tidligere besluttet, at der ikke skal være salg på siden. Dette fastholdes. Det er ønskeligt, at vi har en professionel tilgang til siden, der skal fremstå ren uden irrelevante opslag og/eller salgsfremstød. Opslag skal godkendes, da der kommer mange irrelevante opslag. Opslag godkendes så hurtigt som muligt.
- Henvendelser i øvrigt
Man skal ikke forvente, at HB svarer på henvendelser på Facebook eller SMS. Kontakttelefonnummeret er ikke udelukkende et foreningsnummer. Det er en privat telefon. Henvendelser bedes stillet til sekretariat@danskpolitihundeforening.dk

4: Hovedkassereren orienterer om regnskabet

- Regnskab

Danske Bank Driftskontoen	849.725,- kr.
Danske Bank DM kontoen	700.000,- kr.

- Foreningsmidler ift. afvikling af forening ved ophør.
§ 27 – der skal laves en tilføjelse til vedtægten, der giver lokalforeningerne bedre mulighed for at opnå kommunale tilskud o.a. jf. ”Folkeoplysningsloven”.

Bo formulerer ændringsforslag til repræsentantskabet.

- DM 2025
Der er flere interesserede foreninger, men ingen konkrete forslag. Der er tidligere indgået tilbud fra område 1, hvor prisen var ca. 3700 kr. pr. deltager. HB fandt prisen for høj, hvorfor tilbuddet blev afvist. Område 1 er herefter af HB tilbudt at afholde DM 2025 på Slette Strand Feriecenter til en pris omkring 2600. Dette tilbud ønskede område 1 ikke at tage imod. Derpå har Korsør undersøgt muligheder, men kunne desværre ikke komme i hus med et egnet sted og en pris, der kunne accepteres. Der arbejdes fortsat på at finde forening/område, der kan påtage sig opgaven.
- Ekstraordinært repræsentantskabsmøde 16/11
Vedr. vedtægtsændringer. Mødet afholdes på Hotel Scandic, Odense kl. 13.00
Indkaldelse og bilag udsendes fra sekretariatet.
- Områdeledermøde
Der afholdes områdeledermøde 9-12.00 16/11 inden det ekstraordinære repræsentantskabsmøde. Invitation og bilag udsendes fra sekretariatet.
Mødet omhandler ”vejledning for områdeledere”.
- Der er kommet en henvendelse fra Område 6 med spørgsmål vedr. definition af tillidsposter.
Bo fremsender svar til Område 6.
- Skov- og naturstyrelsen
Flere områder oplever problemer med tilladelse til bidearbejde i skov. Lars aftaler møde med Skov- og Naturstyrelsen for at drøfte problematikken og undersøge muligheder.

5: DPU orienterer

- Evaluering af udtagelser ift. nyt konkurrenceprogram.

98 deltog hunde i udtagelserne 2024. Vedr. øv 12 er der lige knap ¼, der har mistet hele øvelsen, hvilket ses som et forventeligt niveau indledningsvist.

I Kriminal- og Vinderklassen er pointtallene ikke så høje. Vejret i pågældende weekend var meget regnfuldt og blæsende, hvilket formentligt har haft indflydelse. Patruljeklassen har rimeligt høje pointtal.

- Kåringer/kåringsmand Område 6
Axel Ahm foretager pt. kåringer i område 5 og 6. Der er travlhed. Område 6 arbejder på indstilling af ny kåringsmand.
- Nyt DPU-medlem
Sofia Holm Nielsen er nyt medlem i Dommer- og programudvalget. Carsten Steen Hansen fortsætter indtil videre.
Axel Ahm udarbejder skriv til hjemmesiden vedr. ændringer i sammensætningen af medlemmer i DPU.

5: Redaktøren orienterer vedr. medlemsbladet

Tina mødes med SOS vedr. evt. øget sideantal.

6: Eventuelt

Der er indsendt et skriv om etik fra Vesthimmerlands PH, der ønsker en bred debat. Der ønskes en blog vedr. emnet på hjemmesiden. Indledningsvist bringes skrivelsen som indlæg i Politihunden i nummeret efter DM-udgaven.

8: Berømmelse af næste møde

4.januar – tid og sted tilgår

Mødeindkaldelse udsendt til hovedbestyrelsen, redaktøren, samt formanden for Dommer- og programudvalget.

p. f. v.

Vivi Brohus Bonde

Sekretær

Dansk Politihundeforening